
Møteprotokoll 
 
 

Utvalg: Vega verneområdestyre 
Møtested: Stavsmarken gård, Vega 
Dato: 03.12.2024 
Tidspunkt: 10:00 - 16:30 

 
 
 

Følgende faste medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Andre Møller Nestleder  
Jørgen Moss Leder  

 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
Kari Anne Bøkestad 
Andreassen 

Medlem  

 
Følgende varamedlemmer møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
Odd Arnold Skogsholm Kari Anne Bøkestad 

Andreassen 
 

 
Merknader: 
Jannike Wika innledet med en oppsummering av hva som har skjedd siden siste møte.  
Det har vært skoleklasse på besøk som har ryddet ettervekst i Kjellerhaugvatnet. 
Skoleklassen fikk også bli med på befaring til Moen for å se på området som det er rotvelt 
i. Lokalbefolkning og idrettslag har foreslått at det kunne være en jobb for elever som 
trenger øving med motorsag. Innspillet er sendt fra verneområdeforvalter til kommunen, 
men det er ikke kommet svar på dette enda.   
 
Det jobbes med å fjerne ettervekst av sitka i både Holandsosen og Kjellerhuagvatnet. 
naturreservat. Det er også stor utfordring med naboskog som sprer seg inn i sistnevnte 
verneområde.   
 
Styret har vært på befaring i Kjellerhaugvatnet og sett på fuglekikkertårnet. I etterkant av 
befaringen har det blitt laget tilrettelegging med pukk, grus og platting rundt 
fuglekikkerhuset. Det er også laget til benk og bord. Verneområdeforvalter har fått 
spørsmål om tilrettelegging også for bålplass/bålpanne. Kan hende det kommer en sak 
for styret til våren om det skal være noe mer tilrettelegging for plassen. Også 
retningslinjer for bruken av området vurderes.  
 
Jannike har holdt innlegg om besøksforvaltning hos Statsforvalteren. Hun trakk da fram at 
viktigheten av en struktur som verneområdestyre, rådgivende utvalg og administrativt 
utvalg for å få til gode prosesser i forvaltningen av verneområdene. 
 

 
 



Øvrige frammøtte: 
Navn  
Jannike Elise Wika  
Runar Omnø  
Anja Hennie Halmøy Fredriksen  
Rita Johansen  

 
 
Underskrift: 
 
Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i 
møteboka, er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
 
 
Jørgen Moss Andre Møller 
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ST 22/24 Godkjenning av møteinnkalling 
Saksprotokoll i Vega verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak 
Saksliste godkjent. 



 
 
 
 

ST 23/24 Benker og bord til innfallsport og gapahuk - 
Eidemsliene, Kjellerhaugvatnet og Holandsosen 
naturreservat 

Forvalters tilrådning 
Vega verneområdestyre bevilger 61 000 kr + frakt til et bord og fem benker i 
Eidemsliene, Kjellerhaugvatnet og Holandsosen naturreservat. Pengene tas fra 
restmidler for årets budsjett for tiltaksmidler. 
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Andre Møller På Eidem står benkene står for nært flomålet. Det har blitt sett på ny 

plass, men det må kjøres på pukk først og planeres med skjær. 
Likeledes vil det koste å få benkene fraktet ut til dit de skal stå. 
Denne kostnaden må kalkuleres inn i regnskapet. 

Jannike Elise Wika Pukk og utkjøring kan ikke skje før til våren. Det står også en benk 
på Viksås, den må og byttes ut. Antakelig må det planeres ut med litt 
grus der og.  
Kostnadene til grunnarbeid under de nye benkene som skal settes 
kan tas fra grunnstønaden på 75 000. 
  

 

Behandling 
Ingen innvendinger til forslagene. Enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak 
 

Som forvalters tilråding. I tillegg må grunnarbeid og transport av benker kalkuleres inn i 
kostnadene, dette beløpet kan tas fra grunnstønaden.   

  
 

 
 
 
 
 
 
 



 

ST 24/24 Nytt gjerde ved innfallsport Kjellerhaugvatnet 
naturreservat 

Forvalters tilrådning 
Vega verneområdestyre bevilger 22 000 kr til de materielle utgiftene for bygging av nytt 
gjerde langs veien til gapahuken på kjellerhaugen i Kjellerhaugvatnet naturreservat. 
Pengene tas fra restmidler for årets budsjett for tiltaksmidler. 
  
Saksopplysninger 
I enden av jordbruksveien til gapahuken på Kjellerhaugvatnet beiter det sau på innmark 
som grenser til Kjellerhaugvatnet naturreservat. For å hindre at sau sliter på veien og at 
folk som går på veien forstyrrer dyrene, er det behov for et beitegjerde mellom 
jordbruksvei og innmark.  
  
Innkjøp av materiell til gjerde og port vil koste 22 000 kr (eksklusiv mva). Grunneier av 
innmark og eier av sau utfører jobben.  
  
Kostnader gjerde Kjellerhaugen. 260 m gjerde: 
  
130 påler a kr 35        4550,- 
3 ruller netting a 1119                3357,- 
8 lettgrinder a 1198,-                 9568,- 
Kamstål   4000,- 
Kramper, div.                           500,- 
Til sammen                          21975,-  uten mva. 
  
  
  

 
Flyfoto. Rødt skravert område er Kjellerhaugvatnet naturreservat hvor gapahuken 
ligger. Rød linje er forslag til beitegjerde og gul linje er port til innmark.  



  

 
Bilde. Innmark med beitende sau ved jordbruksveien til Kjellerhaugvatnet 
naturreservat.  
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Behandling 
Ingen innvendinger til forslagene. Enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak 
 

Som forvalters tilråding. 

  
  
  
 

 

 

 

 



 
 
 

ST 25/24 Vedlikehold av jordbruksvei til informasjonspunkt i 
Kjellerhaugvatnet naturreservat 

Forvalters tilrådning 
Vega verneområdestyre bevilger 88 000 kr til utgifter for vedlikehold av jordbruksvei og 
snuplasser ved innfallsporten til informasjonspunktet i Kjellerhaugvatnet naturreservat. 
Pengene tas fra restmidler for årets budsjett for tiltaksmidler og drift. 
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Andre Møller Ved den andre innfallsporten til reservatet er det en den 

grunneieravtale på 10-15 år for parkeringsplass ved fuglekikkerhus. 
Vi kunne ha sikret allmenn ferdsel fra veien opp til gapahuk med en 
grunneieravtale på dette. 

  

 

Behandling 
Ingen innvendinger til forslaget. Enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak 
Som forvalters tilrådning. Verneområdeforvaltere utarbeider forslag til grunneieravtale.  

 
 
 

ST 26/24 Budsjettregulering tiltaksmidler i verneområdene 
på Vega 2024 

Forvalters tilrådning 
Viser til budsjett med fordeling av tiltaksmidler for 2021 i tabellen over (vedtatt i sak 
8/2024 i Vega verneområdestyre): Forslag til omdisponering av midler:  

1.Merforbruk (i tiltak 5, 7 og 22) dekkes inn med mindre forbruk i tiltak 1. 
2.Midlene til tiltak 23 og 24, hhv tilrettelegging og sikring for husdyr ved gapahuk og 

utbedring av lundebru i Flovær FFO, totalt 45 000 kr overføres til Stiftelsen Vegaøyan 
Verdensarv til gjennomføring tidlig vår 2025. 

3.Totalt mindre forbruk på 125 000 kr brukes til: 



a.Benker og bord innfallsporter, jf. Egen sak 23/24   61 000 kr  
b.Nytt gjerde ved jordbruksvei, jf. Egen sak 24/24  22 000 kr 

c.Vedlikehold av jordbruksvei, jf. Egen sak 25/24  42 000 kr  

Totalt        125 000 kr 

4.Vega verneområdestyre vedtar nytt budsjett for 2024: 
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Behandling 
Enstemmig vedtatt.  
 

Vedtak 
Som forvalters tilråding. 
 
 
 
 

Tiltak Navn Nytt budsjett 2024
1 Hogst Kjellerhaugvatnet NR 20 000 0
2 Beiting Holandsosen NR 20 000 0
3 Beiting Hysvær/Søla LVO 20 000 0
4 Beiting Kjellerhaugvatnet NR 10 000 0
5 Slått i Lånan FFO 60 000 65 000
6 Slått i Skjærvær FFO 60 000 50 000
7 Slått i Flovær FFO 20 000 30 000
8 Slått i Muddvær FFO 30 000 17 000
9 Fjerne spredt sitkagran 5 000 5 000

10 Hogst av sitkagran av skogbrukselever 60 000 50 000
11 Marin forsøpling, Lånan 8 000 8 000
12 Utbedring av jordkjeller 0
13 Bekjempelse av predator (mink) 0
14 Bekjempelse av predator (kråke) 0
15 Bekjempelse av veitistel i Hysvær 5 000 5 000
16 Plukking og klipping av spredt sitkagran 0
17 Lyngsviing i Holandsosen NR 5 000 0
18 Beiting i Muddvær FFO 40 000 20 000
19 Klopping i Eidemsliene NR 15 000 0
20 Samarbeid Vegaskolen
21 Informasjon og annonsering
22 Informasjon og tilrettelegging ved fuglekikkerhus 25 000 30 000
23 Tilrettelegging og sikring for husdyr ved gapahuk 25 000 25 000
24 Utbedring av lundebru i Flovær FFO 20 000 20 000
25 Uforutsette utgifter 2 000 0
26 5 benker og 1 bord, egen sak 61000
27 Vedlikehold jorbruksvei til Kjellerhaugvatnet, egen sak 42000
28 Gjerde mellom innmark og jorbruksvei, egen sak 22000

Sum 450 000 450000



ST 27/24 Tiltaksmidler 2025 for verneområdene på Vega 

Forvalters tilrådning 
Vega verneområdestyre vedtar fremlagte forslag til neste års budsjett til tiltak i 
verneområdene på Vega, jfr. tabell under. Vega verneområdestyre gjør en endelig 
sluttprioritering i 2025 når tildelingen fra miljødirektoratet er gjort.  
Budsjett for tiltak i verneområdene på Vega 2025: 
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Behandling 
Under diskusjon av neste års budsjett, kom det opp forslag fra Andre Møller om at man kunne 
innhentet mer midler med å ha større tiltak som hogst inne i budsjettet for neste år. Skogen på 
Korstad burde vært tatt ut. Også i Eidemsliene er etterveksten blitt stor. Svar fra forvalter 
Jannike Wika er at dette er ressurskrevende å få til, og for kort tid å sette opp i planen over 
tiltak for neste år, man det kan kanskje tas inn i planen for 2026.  
 
Runar Omnø foreslår at skjøtsel heller kan tas oftere sånn at man få luket trærne mens de er 
små. 
 
Avslutningsvis påpeker Andre Møller at det er viktig med dialog på slutten av året med Vega 
kommune om det er penger til beiting sånn at kommunen kan ta kostnaden med beiting i 
verneområdene. Da blir det midler til overs til andre tiltak som verneområdestyret ønsker å få 
gjennomført. 
  

Tiltak Søknad nr
1 Fjerne ettervekst av sitkgagran i Kjellerhaugvatnet NR 200 000
2 Beiting Holandsosen NR 80 000
3 Beiting Hysvær/Søla LVO 30 000
4 Beiting Kjellerhaugvatnet NR 60 000
6 Slått i Lånan FFO 70 000
7 Slått i Skjærvær FFO 70 000
8 Skjøtsel i Flovær FFO 30 000
9 Slått i Muddvær FFO 30 000

10 Vedlikehold av beitegjerde Kjellerhaugvatnet NR og Holandsosen NR 60 000
11 Fjerne spredt sitkagran 5 000
12 Hogst av sitkagran av skogbrukselever 70 000
13 Bekjempelse av predator (minkfeller) 20 000
14 Bekjempelse av veitistel i Hysvær 10 000
15 Lyngsviing i Holandsosen NR 5 000
16 Informasjon og annonsering 10 000
20 Uforutsette utgifter 10 000

Sum 760 000



Vedtak 
Som forvalters tilrådning. Verneområdeforvalter kan undersøke muligheten for å legge inn 
hogst på planen over tiltak for 2026. 
 

ST 28/24 Søknad om midler til drift av Vega 
verneområdestyre - prosjektstilling - forvaltningsplan - 2025 

Forvalters tilrådning 
Vega verneområdestyre søker om følgende midler til drift og arbeid med 
forvaltningsplan i 2025: 
 

 
 
Gjennomføring av annet styrerelatert arbeid, som gjennomføring av besøksforvaltningstiltak, 
oppfølging av skjøtselstiltak i verneområder, kontakt med brukere og andre interessenter i 
verneområdene, informasjonsarbeid samt gjennomføring av styremøter i denne perioden vil 
også være ressurskrevende og høyst nødvendig for å ivareta verneverdiene.  
 
For å sikre at alle oppgaver som er knyttet til verneområdeforvaltingen på Vega, blir ivaretatt på 
best mulig måte innstiller sekretariatet på at Vega verneområdestyre søker om midler til en 
prosjektstilling slik at fremgangen med forvaltningsplanarbeidet sikres. 
 
Sekretariatet innstiller også på at Vega verneområdestyre søker om midler til revidering av 
skjøtselsplanene for Kjellerhaugvatnet og Holandsosen naturreservat.  
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Behandling 
Enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
Som forvalters tilrådning.  

 
 
 
 

Navn
Møteutgifter for Vega verneområdestyre, rådgivende utvalg og admiistrativt kontaktutvalg 130 000
Befaring for Vega verneområdestyre 45 000
Revisjon av forvaltningsplan 1 300 000
Forvlatningsplan (møteutgifter, 
annonsering og publisering) 75 000
Ornitologisk kartlegging Kjellerhaugvatnet NR 50 000
Ornitologisk kartlegging Holandsosen NR 50 000
Revidering av skjøtselplan for Holandsosen NR 90 000
Sum 1 740 000



ST 29/24 Bestilling av ressurs fra Statens naturoppsyn for 
verneområdene på Vega i 2025 

Forvalters tilrådning 
Vega verneområdestyre gjør bestilling av fremlagte punkter i «Naturoppdrag» for egne 
verneområder for 2025. Bestillingen gjøres i henhold til Miljødirektoratets brev 7. 
november 2024. Tabell under viser oversikt over tiltakene som er lagt inn i 
naturoppdrag: 
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Behandling 
SNO ressurs Runar Omnø kommenterte følgende til oppdragene som er lagt inn i 
Naturoppdrag: 

• SNO kan ikke sette opp nytt grensemerke, det må tas ut av listen over tiltak. 
• Oppsynet i Eidemsliene kan også tas ut da det ligger inne i grunnoppdraget. 
• Lyngsviing i Holandsosen vil ikke være en prioritert oppgave (kan - oppgave). 

 

Vedtak 
Vega verneområdstyre gjør bestilling av fremlagte punkter i «Naturoppdrag» for egne 
verneområder for 2025. Bestillingen gjøres i henhold til Miljødirektoratets brev 7. 
november 2024. Kommentarene fra SNO-ressurs tas til etterretning og 2 av tiltakene 
tas ut av naturoppdrag.  

  

  ST 30/24 Referatsaker 
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Behandling 
Verneområdeforvalter refererte til følgende saker:  
-    Referat fra administrativt kontaktutvalg 
-    Referat fra rådgivende utvalg 
-    Orientering om informasjonspunkt på Laksevollen i Grane. Dette kan bli et bra sted 
å formidle om verdensarvsenteret og verdensarvområdene 
  
-    Rita Johansen orienterte om brev til Statsforvalter om oterproblematikk. Videre 
fortalte hun om nedgangen i sjøfuglbestandene og spesielt nedgangen av ærfugl i de 
største dunværene. På grunn av denne urovekkende utviklingen skal Stiftelsen 
Vegaøyan Verdensarv melde ifra til UNESCO om verdensarv i fare.  

 

Vedtak 
Sakene tas til orientering. 
 

ST 31/24 Eventuelt 
Saksprotokoll i Vega verneområdestyre - 03.12.2024  

Behandling 
 
Mink 
Fuglevokterne melder om en økning i minkbestanden på Vega og i øyene. De etterlyser å ha 
noen å ringe for å få tatt ut individer ved behov. SNO- ressurs Runar meldte i fra at dette ikke 
er et opplegg SNO kan være en del av og at de allerede bruker det som kan avsettes av 
ressurser til minkuttak.  
 
I dag er det en mann lokalt som fuglevokterne kan ringe til, men det blir litt mye for en person til 
tider å ha "mink-vakt."  
 
I møtet ble det foreslått å ta kontakt med Vegajakt om de kunne være interessert i å lære opp 
jegere og hunder til å drive minkjakt. Kanskje det er bedre å bruke ressurser på dette i stedet 
for å øke skuddpremien. Det går an å sjekke statuttene til kommunens viltfond om noen av 
midlene kan brukes til minkbekjempelse. En kunne hatt et årlig minkmøte mellom SNO, 
stiftelsen, verneområdestyret og Vegajakt.  
  

Vedtak 
Mink 
Konklusjonen fra diskusjon om minkbekjempelse er at verneområdeforvalter kaller inn inn til et 
møte med Vegajakt og Vega kommune for å høre om de er interessert i å være med på et 
samarbeid om minkbekjempelse. 
 
Neste møte i verneområdestyret  
Det blir sendt ut e-post om neste møte. 
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